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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 5. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 16. júna 2015 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Ing. Ján Jakubov, starosta MČ 

Košice – Západ, v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

V úvode rokovania bolo prezentovaných 17 starostov a Rada starostov v Košiciach bola 

uznášania schopná.  

 

K programu rokovania 

 

p. Jakubov, predseda RS: Pozvánka s programom bola starostom zaslaná elektronickou 

formou. Opýtal sa starostov, či majú doplňujúce, resp. pozmeňujúce návrhy k programu 

rokovania.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Požiadal, aby v bode Rôzne sa venovali otázke 

zrušenie dane za psa a k otázke v rámci stavebných a územných konaní, súvisiacich 

s „obchádzaním“ stanovísk, resp. vyjadrení mestskej časti. 

 

p. Šaňa, starosta MČ Košice – Luník IX: Požiadal, aby v bode Rôzne sa venovali téme 

„nelegálne osady“. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Odporučil, aby rokovanie začali bodom č. 2 „Vládny návrh zákona 

o registri adries a o zmene a doplnení niektorých zákonov“ a bodu č. 1 „Prerokované 

materiály 3. Mestskej rady v Košiciach zo dňa 1.6.2015, zaradené na rokovanie MZ“ sa 

venovali neskôr, nakoľko bol o to požiadaný p. námestníčkou primátora, kvôli jej 

pracovným povinnostiam. Zo strany starostov ďalšie pripomienky k programu 

rokovania neodzneli, preto dal o ňom hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 1 - za: 17, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že program rokovania 5. Rady starostov v Košiciach 

bol schválený. 

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: Mgr. Jozef Andrejčák a Ing. Ján Nigut 

- - - 

 

Bod č. 2 

Vládny návrh zákona o registri adries a o zmene a doplnení niektorých zákonov – ústna 

informácia 

 

p. Jakubov, predseda RS: Uviedol, že v máji tohto roka bol prijatý návrh zákona o registri 

adries o zmene a doplnení niektorých zákonov, ktorý sa bude dotýkať tých MČ, ktoré 
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zabezpečujú evidenciu obyvateľov. Upriamil pozornosť na krátke termíny, ale hlavne na 

fakt a skutočnosť, že sa prechádza na nový systém REGOB, tak každá stavba musí mať 

svoje číslo jedinečné, tzn., že nemôže nastať situácia, že rovnaké číslo má dom ale tiež 

aj napr. garáž na inom konci mestskej časti. Preto v zmysle spomínaného zákona bola 

požiadavka, aby si do 19. júna jednotlivé MČ zrealizovali prečíslovanie tých stavieb, 

ktoré sa im „kryjú“ a v elektronickej forme to zadali do systému REGOB. Dodal, že 

konkrétne v jeho MČ to je viac ako 3200 garáži. Je to veľký počet a pokiaľ sa to do 

spomínaného termínu nestihne, je síce na prečíslovanie určený termín jún 2016, ale už 

za určité práce, napr. zadávanie bodov, atď., si budú musieť financovať samy.  

 Opýtal sa starostov, či evidujú existenciu tohto zákona a ak áno, ako sa jednotlivých 

MČ to dotkne. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Dodal, že ide o prácu na viac, nie sú celkom z toho 

nadšení, lebo sú to aj zvýšené výdavky, tiež organizačné zabezpečenie. Skonštatoval, že 

ak to má byť fungujúci systém registra obyvateľstva, vrátane stavieb a budov, ktoré sú 

evidované a majú vydané povolenie a následne sú vedené aj v katastri nehnuteľností, 

musí byť v prípade jednotnej informačnej bázy v tom poriadok – systém. Je pravdou 

a to všetci prítomní vedia, že v minulosti bolo číslovanie zvlášť pre rodinné domy, 

obytné budovy a stavby určené na bývanie a zvláštny rad číselný bol pre garáže, 

rekreačné objekty, chaty. Podľa prijatého zákona v NR, má byť jeden jediný systém, t. j. 

jedno číslovanie. Skonštatoval, že tu neide iba o tú prácu, ktorú odborní pracovníci 

musia do systému zadať, ale zároveň musia občanom, ktorým prečíslujú napr. garáže, 

dať na výmenu novú tabuľku, ktorou si označia svoju nehnuteľnosť a tá niečo stojí, cca 

6 eur. To ide na náklady obce a predpokladá, že by im to mal niekto uhradiť a pokiaľ 

má správnu vedomosť, číslovanie budov je prenesený výkon štátnej správy. Mali by byť 

na to zdroje, ale zatiaľ o ničom takom zákon nehovorí. Nevie, či zákon už bol 

podpísaný aj prezidentom SR, ale na tom sa nič nemení, majú to za povinnosť robiť 

a dodal, že ide tu o európsky štandard, nie je to výmysel Slovenska.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Zákon je platný a v paragrafe 3 Adresný bod a geografická os ulice 

sa v bode 4) píše: „Adresný bod sa vyznačí v zameraní adresného bodu, ktoré sa 

vyhotovuje v listinnej podobe, ako elektronický dokument. Vyhotovenie zamerania 

adresného bodu zabezpečí stavebník pred podaním žiadosti o určenie súpisného čísla, 

orientačného čísla.“ Kvôli tomu, sa nové čísla natypovali do REGOB-u, pretože staré 

čísla sa automaticky prenesú a tie, ktoré boli dubiózne, ako napr. pri garážach, 

záhradných domčekom, tak tam sa museli dať nové čísla. To je prvá fáza, že sa to 

zcentralizuje a po zameraní, po určení adresného bodu, čo má zabezpečiť štátna správa, 

potom nastane celá evidencia bodov, atď. A dobre poznamenal p. Hlinka, že po zadaní 

nových súpisných čísel musia oznámiť všetkým majiteľom objektov, že majú nové 

čísla. Nevie si celkom dobre predstaviť, ako zareaguje kataster a aká s ním bude 

spolupráca. Preto navrhol, aby s tým, čo tu bolo povedané aj p. Hlinkom, by sa mali  

zhodnúť na jednotnom konsenze a prijať záver, aby zatlačili na štátnu správu, že ak ide 

o prenesený výkon štátnej správy, aby štát vytvoril na túto prácu pre nich aj zdroje. 

Uviedol, že minimálne v budúcom roku to rozpočty MČ pocítia.  

Odporučil, aby sa ešte v budúcnosti k tomu vrátili. Predniesol návrh na uznesenie: 

„Rada starostov v Košiciach berie na vedomie ústnu informáciu o vládnom návrhu 

zákona o registri adries a o zmene a doplnení niektorých zákonov.“ 

 

Hlasovanie č. 2 - za: 18, proti: 0, zdržal sa: 0 
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p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

- - - 

 

Bod č. 3  

Rôzne 

 

Nelegálne osady v meste 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skôr, ako sa začali venovať materiálom, ktoré budú predmetom 

rokovania mestského zastupiteľstva a do času, kedy sa ich rokovania zúčastní osobne 

vedenie mesta, dal slovo starostovi Luníka IX v súvislosti s témou „Nelegálne osady 

v meste“. 

 

p. Šaňa, starosta MČ Košice - Luník IX: Uviedol, že minule otvoril a navrhol isté riešenie 

v danej problematike p. Kažimír. Oboznámil sa s riešením, ktoré p. Gombita realizuje 

a tiež sa stretol s p. Radkom Tokárom, ktorý má pripravený projekt podobného typu. 

Podľa jeho názoru, takýto projekt by bol najvhodnejší pri riešení nelegálnych osád a pre 

skupinu, ktorá v nich žije.  

 Opýtal sa p. predsedu RS, či témou, ktorú na Rade starostov otvorili a venovali sa jej, či 

sa ňou zaoberalo aj vedenie mesta a či má pre nich viac informácii.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Komisia, ktorá bola uznesením Rady starostov zriadená, sa raz 

stretla na úrovni p. námestníčky. Došlo k dohode, že je potrebné doplniť túto komisiu 

o tých starostov, ktorých sa to dotýka. Nevie predpoklad termínu ďalšieho stretnutia 

komisie, preto sa v tejto veci musí dohodnúť s p. námestníčkou. 

 Opýtal sa p. starostu Luníka IX, či má iniciatívny návrh pre riešenie nelegálnych osád. 

 

p. Šaňa, starosta MČ Košice - Luník IX: Na Hrebendovej ulici č. 26 až 32 sa plánuje asanácia. 

Je už vydané rozhodnutie stavebným úradom o vyprataní stavby, nakoľko je životu 

nebezpečná.  Rozhodnutie hovorí o tom, že do konca roka má byť stavba vyprataná. Má 

to robiť bytový podnik. Uviedol, že žije tam 300 Rómov, z toho 200 detí. Opýtal sa, čo 

bude s tými ľuďmi? Skonštatoval, že ak sa im neposkytne náhradné ubytovanie, tak 

nelegálne osady, ako napr. Mašličkovo a iné, sa len rozrastú alebo pribudne nová osada. 

On osobne navrhol riešenie, aby sa situácia riešila formou kontajnerových bytov. 

Osobne sa s p. primátorom Rašim a splnomocniteľ vlády p. Pollákom stretli a nevie, 

v akom štádiu je to dnes. Nikto ho vo veci neinformuje. Počul, že sa niečo plánuje aj 

s osadou Mašličkovo. Bol by rád, keby bol informovaný o všetkom a aby sa predtým, 

pred konaním akcie, mohol spolu s vedením mesta stretnúť a nájsť nejaké riešenie 

spoločne. 

 

p. Jakubov, predseda RS: On osobne na stretnutí, ktorého sa zúčastnil aj splnomocnenec vlády 

p. Pollák nezúčastnil. Uviedol ale, že do konca prázdnin a po rokovaní mestského 

zastupiteľstva bude priestor, aby sa zvolalo stretnutie pracovnej skupiny. Požiadal 

starostu Luníka IX, aby zo stretnutia, ktoré spomínal a ktoré sa uskutočnilo u p. 

primátora za účasti splnomocnenca, aby im poskytol informácie a závery z tohto 

stretnutia, čo a ako sa má riešiť. Dodal, že súhlasí s tým, že ak sa vyprázdni ďalší 

objekt, ktorý sa musí vyprázdniť z dôvodu zlej statiky na Luníku IX a ak sa ľuďom, 

ktorí tam bývali nevytvorí priestor, tak pravdepodobne sa nelegálne osady rozšíria alebo 

sa vytvoria nové. Uviedol, že bude iniciovať, aby do 30. júna sa pracovná skupina 

stretla. 
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p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Uviedol, že on sa stretnutia zúčastnil 

a dohodli si na ňom na základných bodoch k riešeniu nepriaznivého vývoja nelegálnych 

osád. Požiadal, aby na najbližšie stretnutie skupiny bol prizvaný p. Mgr. Tokár, ktorý 

má pripravený projekt, aby ich s ním oboznámil. Skonštatoval, že riešenie by malo byť 

aj také, ktoré počíta aj s využitím eurofondov alebo zapojiť sa do výzvy. 

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: V súvislosti, že Luník IX a bloky na 

ňom, boli postavené v rokoch 1981, čo je po Ťahanovciach druhé najmladšie sídlisko 

v Košiciach, či mesto má v rukách „páky“, resp. možnosti na postihovanie občanov za 

ničenie stavby vybíjaním armatúry z blokov. Dodal, že mesto neustále rieši stav, ktorý 

nastáva ničením majetku, ale či mesto nechystá, resp. chystá zákon, aby sa ničeniu 

a vandalizmu predišlo.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Je to dlhodobá problematika na danom sídlisku. Otázka je to dobrá, 

že čo sa robilo alebo robí, aby sa tomu zabránilo. Môže povedať, že za uplynulé 

obdobie nastali radikálne a tvrdé zmeny na Luníku IX a začalo sa pracovať 

s obyvateľmi. Minimálne jedna dobrá vec, ktorá sa s nimi podarila je, že zadlženosť 

obyvateľov Luníka IX voči bytovému podniku, čiže de facto voči mestu, sa čiastočne 

zmiernila tým, že sa zaviedli dnes už štandardné postupy dodávania elektrickej energie. 

Obmedzila sa dodávka vody, tiež úhrady nájomného. Žiaľ, to čo sa viac ako desaťročia 

ničilo nie je možné za rok dať do poriadku. Tie budovy sú v tak zlom technickom stave, 

že sa muselo pristúpiť k ich asanácii. So sanáciou týchto budov by asi málokto v meste 

súhlasil. Prikláňa sa k názoru aj p. starostu z Luníka IX, že ak pre tých obyvateľov 

nevytvoríme systém, ako ich normálne umiestniť, tak postupne budú vo všetkých MČ.  

 Ukončil rozpravu a predniesol návrh na uznesenie: „Rada starostov v Košiciach 

odporúča do konca júna 2015 iniciovať stretnutie pracovnej skupiny na riešenie rómskej 

problematiky.“ 

 

Hlasovanie č. 3 - za: 18, proti: 0, zdržali sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené a na najbližšej Rade 

starostov ich bude informovať o záveroch zo stretnutia.   

- - - 

 

p. Jakubov, predseda RS: Oboznámil starostov o vydaní publikácie s názvom „25 rád ako 

chrániť svoj život, zdravie a majetok“. Autormi sú príslušníci štátnej polície, konkrétne 

z Košíc a to Vladimír Šolc a Rastislav Gergeľ. Publikácia je určená každej vekovej 

kategórii. V prípade záujmu zo strany starostov podieľať sa na osvete a napr. rozdávať 

ich na školách, môžu si tieto publikácie zakúpiť. Sú možné aj množstevné zľavy.  

- - - 

 

Bod č. 1 

Prerokované materiály 3. Mestskej rady v Košiciach zo dňa 01.06.2015 zaradené na 

rokovanie MZ 

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní Rady starostov predstaviteľov mesta Košice, 

a to námestníčku primátora Renátu Lenártovú a riaditeľa magistrátu Pavla Lazúra.  

 O úvodné slovo požiadala p. námestníčka.  
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p. Lenártová, námestníčka primátora: Oboznámila Radu starostov so skutočnosťou, že mesto 

Košice sa budúci rok stane Európskym mestom športu. Informácie o aktivitách 

a o možnostiach, ako sa zapojiť do projektu získajú od vedúceho referátu športu Mgr. 

Šuleka. Mestské časti sa môžu zapojiť do súťaže „O najšportovejšiu mestskú časť“.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Otvoril tému ohľadne koncepcie parkovania a zavedenia 

plateného parkovania. V súvislosti s materiálom, ktorý bude predmetom rokovania MZ 

uviedol, že je veľmi pozitívne, že po istom období sú už bližšie k realizácii a tí, ktorí 

oprávnene poukazujú na súčasnú situáciu s parkovaním na sídliskách a v centre mesta, 

budú spokojní. Spokojní budú najmä tí, ktorí doposiaľ v Starom Meste museli platiť 100 

eur. To by sa malo zmeniť, lebo návrh je taký, že táto suma bude nižšia. Mal otázky 

predovšetkým k navrhovaným zónam, ktoré bezprostredne budú nadväzovať na centrum 

mesta z južnej strany. Konkrétne zóny 1, 2, 3 a tiež 4. Ide o oblasti s vysokou hustotou 

obyvateľstva, nakoľko v týchto lokalitách sú obytné domy dvanásť až trinásť 

poschodové a v jednom v chode je 109 bytových jednotiek. Doteraz to je aj zóna, 

v ktorej sa za parkovanie neplatí, čiže ju využívajú všetci, ktorí chodia do Starého Mesta 

za prácou alebo do obchodného centra. Podľa jeho názoru počet rezidentských 

parkovacích miest, ktorý je v prílohách predkladaného materiálu vyčíslený, sa javí ako 

nie celkom adekvátny a vyvážený k reálnym možnostiam, ktoré sú v spomínanej 

lokalite, pretože reálny stav je oveľa vyšší, ako samotný návrh prezentuje. Čo 

predstavuje nesúlad. Druhá vec, že podľa návrhu VZN o dočasnom parkovaní 

motorových vozidiel na vyhradenom území mesta sa pojem, že kto je rezident definuje, 

že ide o fyzickú osobu, ktorá má trvalý pobyt v zóne plateného parkovania. Uviedol, že 

existujú osoby, ktoré majú ale nahlásený prechodný pobyt v zóne. Opýtal sa, či takého 

osoby, ktoré majú nahlásený prechodný pobyt, sú vyňaté z možnosti využitia výhod na 

vydanie rezidentskej parkovacej karty. To isté ho zaujíma aj pri osobách, ktoré nemajú 

ani trvalý a ani prechodný pobyt, sú teda v podnájme, ale autom parkujú v blízkosti 

prenajatého bytu, že kde budú po schválení koncepcie presunutí, či je jeho predpoklad 

správny a budú môcť posunutí do zóny plateného parkovania pre návštevníkov. 

Poznamenal ale, že také zóny nie sú vo veľkom počte vymedzené. Toto boli jeho 

otázky, resp. otázniky. 

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Uviedol, že aj v jeho MČ je niekoľko priorít, ktoré na 

stretnutí pracovnej skupiny si vydiskutuje. Predpokladá, že ľudia sa budú chcieť 

presúvať z plateného miesta na neplatné a tak určite nastane veľký pretlak.  

 

p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: V súvislosti s titulom Európske mesto športu sa 

opýtal, či bude vydaná publikácia, resp. súbor informácii o tom, aká bude podpora zo 

strany mesta pri športových aktivitách v jednotlivých MČ.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Mestské zastupiteľstvo bude pokračovať 

v rokovaní o prerušenom bode rokovania Územný plán zóny Košice - Kavečany 2014. 

Na rokovaní mestského zastupiteľstva navrhne rozšírenie uznesenia k tomuto bodu 

o dve zásadné pripomienky, a to, aby schválenie tohto bodu bolo podmienené 

schválením dopravného riešenia Ipeľskej ulice. Druhý bod, aby schválenie tohto bodu 

rokovania bolo podmienené schválením plánu, akým spôsobom budú kompenzované 

životné podmienky a prostredie občanov KVP v dotknutej oblasti. Poznamenal, že 

nemyslí sa na to v tej „prepojovačke“. Už dnes v dopravnej špičke autá, ktoré čakajú na 
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semaforoch pri fakultnej nemocnici, stoja pri zbernom dvore na Popradskej ulici. 

Postupným zahusťovaním územia na Myslave, ktoré v budúcnosti má mať cca 15 tis. 

ľudí, podľa jeho predpokladom, mestskú hromadnú dopravu využívať nebudú. 

V prípade schválenia bodu v stave, v akom je teraz, bude to mať negatívny dopad 

v dopravnej oblasti. Zdá sa, že na druhej trase, smerom cez Klimkovičovú smerom na 

Moskovskú, by žiaden problém nastať nemal. Druhá vec je, že dôjde k zníženiu 

životného komfortu, resp. života ľudí v oblasti hluku a prachu, resp. exhalátov.  

 Doplnil, že prijatím plánu myslí, že tak, ako bude postupne narastať počet ľudí, ktorí 

v tej oblasti budú žiť a bývať, tak by postupne tie opatrenia by prechádzali do reálneho 

života, tzn., že niekto múdry by mal stanoviť, napr. realizáciu protihlukovej bariéry. 

Poznamenal, že p. starostka z Myslavy by k tejto téme mohla niečo povedať a tiež aj 

starosta zo Západu. 

 

p. Šimková, starostka MČ Košice – Myslava: Reagovala na slová p. starostu Halenára. 

Uviedla, že téma sa už rieši na viacerých stretnutiach a naposledy to bolo v minulom 

týždni, kedy v jej MČ sa uskutočnilo verejné zhromaždenie občanov z lokality Na 

Kope, ktorí o stretnutie požiadali vďaka kritickej dopravnej situácii. Pred 

zhromaždením sa za prítomnosti hlavnej architektky a vedúceho kancelárie primátora 

o veci zhovárali a je presvedčená, že je záujem, aby sa „prepojovačka“ urobila. 

K dopravnej situácii na Ipeľskej uviedla čo ju veľmi mrzí, že v čase, kedy sa začala 

robiť ďalšia výstavba Na Kope, že vtedy investor nebol zaviazaný urobiť prepojenie 

pred tým, než nové domy sa postavili. Dnes je situácia ťažká a riešenie nie je 

jednoduché. Dodala, že nevidí svetlo v realizácii situácie vďaka vysokým finančným 

nákladom. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Poukázal na schopnosti mesta skutočne 

domyslieť na všetky dôsledky v stavebnom konaní. Tzn., že niečo v stavebnom konaní 

bolo rozhodnuté, postavili sa domy, začali v nich ľudia bývať a inžinierske siete, 

dopravné a útvar hlavného architekta, akoby všetky zložky mesta nemali dostatok 

niečoho, nevie povedať čoho, aby dokázali povedať, že najprv by mali zhodnotiť dopad 

a život ľudí v meste a následne povedať tie dopady a pre investora jasne naznačiť, s čím 

má počítať a čo od neho bude zo strany mesta žiadané, napr. aby pokryl tie dopady. 

Teraz čelia nespokojnosti občanov. Chcel tým povedať, že ak by v tom čase boli 

predvídavejší, myslí si, že potom by to aj občania ocenili. Chcel by počuť aj názor p. 

starostu Západu k „prepojovačke“.  

 

p. Jakubov, predseda RS:  Zareagoval tým, že stavebný úrad je prenesený výkon štátnej 

správy. Dnes je na meste. Stavebný úrad, ako štátny orgán sa vždy bude správať 

technokratický. Čiže dostane žiadosť, požiada o vyjadrenie všetky potrebné inštitúcie 

o vyjadrenie, to zhodnotí, vyrieši a pokiaľ to zákon umožňuje vydá a pokiaľ nie, tak 

nevydá rozhodnutie. Ak chcú byť teraz veľmi objektívni, je potrebné pozrieť do spisu, 

kedy začali konania územné a stavebné. Môže to byť 10 rokov dozadu. Garantuje, že sa 

tam nájdu kladné stanoviská vydané MČ Myslava a aj KVP. Ak boli kladné, dnes 

zbytočne tlačia len na mesto. Je potrebné tlačiť aj na svoje MČ, prečo stanoviská boli 

kladné a prečo k tomu došlo. Po druhé. Súčasné vedenie, ktoré bolo aj v minulom 

volebnom období, tlačilo, aby sa vypracoval nový celkový Územný plán Košice, 

pretože všetky dielčie zmeny riešia časť lokality mesta a nikdy nevedia, aký to bude 

mať vplyv na susedné súvisiace ďalšie lokality, komunikácie. Spracovaním nového 

územného plánu, jeho podmienkou je aj vypracovanie dopravného generelu. 

Skonštatoval, že ak stavebný úrad skúma možnosť vydania stavebných povolení, vždy 
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vychádza z toho, že oslovil odborné inštitúcie, ktoré dajú svoje stanoviská, svoje 

podmienky a tieto podmienky je stavebný úrad povinný zapracovať do všetkých konaní 

– územné rozhodnutie, stavebné povolenie, atď. A teraz, keď už bola výstavba povolená 

a boli povolené zmeny územných plánov, je neskoro prehodnocovať. Malo sa to urobiť 

predtým. A tak, ako to už aj p. primátor spomínal, že najmä materiály, ktoré sa dotýkajú 

mestských častí, je dobré, aby starostovia, ak nie sú poslancami, sa zúčastňovali 

rokovaní MZ. Neverí, že súčasné vedenie mesta predloží pred poslancov MZ materiál, 

kde by bolo negatívne stanovisko MČ, pretože na to aj v minulom volebnom období, 

kedy vykonával funkciu námestníka primátora, dávali pozor. Poznamenal, že stále je 

možnosť niečo prehodnotiť a urobiť nové vyjadrenia.  

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: V súvislosti s projektom a titulom Európske mesto 

športu Košice 2016 sa opýtal, kto je kontaktná osoba, s ktorou by mohli konzultovať 

prípravu celomestských podujatí, resp. aký bude postup schvaľovania a či bude 

možnosť podať žiadosť, projekt na mesto o spolufinancovanie. 

 

p. Lenártová, námestníčka primátora: Kontaktnou osobou bude Mgr. Šulek. Uviedla, že titul 

Európske mesto športu sa neviaže na žiadnu dotáciu, ktorú by mesto dostalo či už od 

Komisie Európskej alebo z grantov. Ide o to, že mesto musí v prvom kole ukázať čo 

dokáže a tak až v druhom kole bude možnosť žiadať o granty. Dodala ale, že mesto vo 

svojom rozpočte istú sumu na to vyčlenilo, je teda pripravené finančne participovať na 

podujatiach, ktoré starostovia vo svojich MČ budú realizovať. Jedná sa o rok 2016. 

Kontaktovať sa môžu aj na ňu. Všetky projekty budú dané do harmonogramu podujatí, 

pripravuje sa aj webová stránka, aplikácia, kde sa budú sústreďovať všetky podujatia, 

ktoré budú vo všetkých kluboch, v mestských častiach a každý, kto bude chcieť 

akýkoľvek šport v meste v roku 2016 konať, tam bude zverejnený. Uskutočňovať sa 

budú koordinačné stretnutia, ktoré budú rozdelené profesne a také stretnutie sa 

uskutoční aj so starostami MČ a samozrejme aj i inými. 

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Uviedol, že pri titule Európske hlavné mesto kultúry 2013, kedy 

mesto dostalo európske peniaze znamenalo, že mesto sa na tom spolupodieľalo 

vlastným financovaním. Pri koncipovaní rozpočtu na rok 2016 bude ich snahou určitým 

spôsobom prispieť viac na šport, na jeho rozvoj. Dodal, že v dvoch rovinách majú 

záujem riešiť celomestskou pôsobnosťou veci, ako veľký futbalový štadión, štadión 

Červenej hviezdy aj s rozšírením o vodnopólový bazén. Veľmi radi by do Košíc chceli 

dostať Národné tenisové centrum Košice, riešiť rekonštrukciu, modernizáciu 

bazénových technológii v základných školách, ich snahou je revitalizovať alebo riešiť 

nové multifunkčné ihriská v rámci mesta. Toto si na „svoje plecia“ berie mesto 

a zároveň určitý balík bol vyčlenený aj na športové aktivity priamo, ktoré by išli cez p. 

Šuleka. 

 K téme parkovanie sa vyjadril, aby starostovia využili konzultačné hodiny v stredu a vo 

štvrtok od 15.00 do 17.00 hod., kde sú prítomní zástupcovia spoločnosti EEI, kde okrem 

p. Tomanoviča, ktorý je technickým riaditeľom spoločnosti, je zároveň prítomný aj 

projektant Ing. Vrba, ktorý vie reagovať absolútne presne na otázky. Je autorom 

projektu – 10 zón. 

 Vysvetlil, čo sa môže stať, ak sa VZN o dočasnom parkovaní neschváli, čo sa bude diať, 

resp. sa doprava nebude riešiť a všetko čo s tým súvisí alebo sa spraví prvý krok a začne 

sa situácia riešiť. Samozrejme, že budú potrebné investície, realizácia zonácie, poriadok 

v dopravnom značení, riešenie vecí s Mestskou políciou, uprednostňovanie rezidentov, 

návštevníkov firiem alebo vyhradených miest vytlačiť. Chcel tým povedať, že prejde 
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určitý čas a následne budú vedieť povedať, že toto je dobre urobené, niečo až tak nie 

a je to potrebné vylepšiť, rozšíriť. Budú sa tak vedieť vrátiť k niečomu, čo je fungujúce 

a následne riešiť veci tak, aby pomohli občanom mesta Košíc. Spomenul aj to, že 

momentálne ročný paušál od firmy EEI mestu je okolo 520 tis. Spájajú aj to, čo platia aj 

za Parkovací dom bytovému podniku a aj to, čo je priamo mestu. V prípade rozšírenia 

zón, rezidentského parkovania, klasických parkovacích miest o nové miesta, resp. 

nastane revitalizácia parkovacích miest, ktoré teraz nie sú využité alebo sú 

zdevastované, tak z toho dôjde k navýšeniu paušálu mesta Košice. Dodal a to aj stále 

zdôrazňuje, že to, čo Mestská polícia na pokutách vyberá, či to je odťahovanie alebo 

papuče, pokuty na mieste, vždy je to príjem mesta a nikoho iného. Ten sa vôbec nedelí. 

 K téme územného plánu povedal jednu vec, že z jeho pohľadu nie je jedno, koľko rokov 

sa spätne spomína, čo malo a čo nebolo urobené, pretože vie zhodnotiť prácu počas jeho 

pôsobenia, či niečo bolo povolené, čo nebolo v súlade s tým, čo sa pre Košičanov hodí 

alebo nie. Ak v minulosti sa niečo odsúhlasilo, tak on ako ekonóm, sa na to pozerá cez 

ekonomiku. Mesto má určité finančné mantinely, do ktorých sa musí zmestiť 

a neexistuje iný ako vyrovnaný rozpočet. Vždy sa musia určiť priority, čo mesto bude 

rozvíjať a aby to malo dopad na čo najväčší počet občanov, ktorým pomôžu. 

 Ku prašnosti uviedol, že existuje starý záväzok voči ministerstvu zdravotníctva 

realizovať hlukové mapy. Počas tohto obdobia sa im do rozpočtu mesta podarilo 

zapracovať 300 tis. eur na hlukové mapy. Už piaty urgentný list z ministerstva 

zdravotníctva bol doručený, v ktorom nám vyčítajú, že nespĺňame veci. Podstata je, že 

mesto to chce riešiť, aj to rieši, lebo to predstavuje pomoc v doprave v našom meste.  

 Čo sa týka dopravy, ako takej zdôraznil, že momentálne sú v štádiu dokončenia 

stratégie dopravy v meste Košice. Našťastie ide o čerpanie eurofondov. Stratégiou 

dopravy sa venuje pražská firma, ktorá poskytuje perfektné podklady a ak v tomto roku 

bude odovzdaná, tak bude základným podkladom do nového územného plánu v oblasti 

dopravy a jej rozvoj.  

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Požiadal, aby sa pri riešení stratégie dopravy 

myslelo aj na ďalší prepojovací most, teda prepojenie zo Sídliska Ťahanovce do centra 

alebo na Kostoliansku ulicu. Už v tomto roku vznikne problém, keď sa uzavrie 

ťahanovský most a nastane v doprave problém. A aj v súvislosti s projektom Mesto 

Športu, kedy ľudia budú mať problém dostať sa na športoviská, ktoré sa postavia, aby si 

mohli zašportovať.  

 V súvislosti s projektom Mesto Športu uviedol, že kedysi bola pripravená Krajským 

úradom stratégia rozvoja Aničky. Bol by rád, keby na tom participovali, pozrieť sa na to 

a prípadne začať stavať športoviská aj tam, aby športoviská boli prístupné nielen 

profesionálom ale aj amatérom. 

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Reagoval na p. Niguta. Stratégia určite bude rátať s prepojením 

sídliska a MČ Ťahanovce. Stratégia o peniazoch nehovorí. Dodal, že v dnešnej tlači je 

článok, ktorý hovorí o čerpaní, resp. vyčerpaní eurofondov už z nového obdobia do roku 

2020. V článsku sa dočítate na čo ešte sú a nie sú peniaze, a že zostáva 200 mil. eur pre 

celu republiku, čo je málo a tým pádom veľmi ťažko sa budú riešiť spomínané potreby 

konkrétnych miest a obcí.  

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Poprosil riaditeľa, aby vo veci tenisovej haly, ktorá je 13 

rokov zatvorená, nebola hanbou v roku športu, aby sa zatlačilo na právne oddelenie. 

Nech sa súdne spory urobia alebo zmierom, nevie čím, lebo tenisová hala chátra a za 

chvíľu spadne.  
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p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa starostov, či k materiálom, ktoré budú predmetom 

rokovania MZ, majú ešte pripomienky. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Opýtal sa, s kým môže konzultovať jeho návrhy, 

aby ich mohol oficiálne podať za MČ ešte pred tým, ako poslanec. 

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Mimo záznam odpovedal, že sa môže obrátiť na neho. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: K vyjadreniam mestských častí uviedol, že 

v tom čase MČ súhlasila s prepojovacou komunikáciou. Dodal ale, že jeho rola 

nespočíva v tom, „kto, kedy, čo“ odsúhlasil. Jeho rola spočíva v tom, že aj keď na 

budúci mesiac sa prepojovacia komunikácia nezačne stavať, aby niekedy v roku 2020 

niekto nepovedal, že čo sa v roku 2015 robilo?! V podstate tu ide o také uvedomenie si, 

že aj mestské časti majú dôležitú pozíciu v takých celomestských záležitostiach.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Práve preto povedal, že stavebné úrady budú konať technokraticky, 

lebo ak sú vydané rozhodnutia, ktoré sú právoplatné, je možno robiť nejaký opravný 

mechanizmus, ale v súlade so zákonom. Formy sú, je ich treba hľadať.  

  

p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Poďakoval sa p. námestníčke, p. riaditeľovi 

za rýchle namontovanie záchranných zvodidiel okolo mosta na ich sídlisku.  

 Informoval, že sa zúčastnil stretnutia na Rade obrany okresu, kde dospel a vygeneroval 

tri ohrozenia, ktoré sú v jeho MČ. Prvým ohrozením sú diviaky, druhým vyberači 

odpadu a tretím parkovanie. Zdanlivo to nesúvisí, ale vyberači odpadov nastupujú do 

hromadnej dopravy a roznášajú choroby. Je potrebné sa nad tým zamyslieť, čo s tým 

robiť, pretože prostredníctvom ŽSR odpad prepravujú a smerujú do okresu Spišská 

Nová Ves.  

 K parkovaniu uviedol, že na ich sídlisku je parkovanie jednou katastrofou, frustráciou. 

Dodal, že parkovanie vo vzťahu priechodnosti integrovaného záchranného systému 

jednotlivých zložiek je doslova v niektorých chvíľach nemožný. Je tam ohrozenie 

života. O týchto veciach na Rade obrany hovoril a chce aby aj pri riešení dopravného 

systému v MČ sa zamysleli, tiež s parkovaním, lebo všetko so všetkým súvisí..  

 

p. Jakubov, predseda RS: Čo sa týka komunálneho odpadu, bohužiaľ si to musia riešiť 

mestské časti. V MČ Západ, kde je starostom, už za predchádzajúceho starostu sa 

vybudovali a budujú uzamykateľné kontajneroviská. Aj keď to možno nie je úplne 

v súlade so zákonom, pretože prístup pre odpadové nádoby má byť verejný, ľudia si to 

žiadajú. Denne prichádzajú žiadosti, aby to tak MČ riešila a sú na to iba pozitívne 

ohlasy. V lokalitách sídliska, kde sú kontajnery uzamknuté, nie sú ani vyberači 

odpadov. Dodal, že to môže iba všetkým MČ odporučiť.  

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Vo veci tenisového areálu Anička uviedol, že je to nezvratne 

stratený areál. Pri prehľade súdnych sporov môže skonštatovať, že všetko čo mesto 

vybojovalo za dlhé roky s pani, ktorá má kurty, atď., ktorá robí zlo, pretože bránia 

vstupu do dvojhaly, atď., jedným rozhodnutím Ústavného súdu došlo ku zvráteniu 

všetkého a aj pozemky, na ktoré už mesto malo kladné súdne spory mesto voči 

dedinčanom vyhralo, je otázkou času, kedy Ťahanovčania, resp. potomkovia získajú 

späť a táto lokalita je nenavrátne stratená. Preto sa mesto vzdalo myšlienky 
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vybudovania Národného tenisového centra v areáli Anička definitívne. Hľadajú sa nové 

priestory. 

 Ku celkovému areálu okolo Hornádu uviedol, že je to klasická stará oddychová zóna 

a z jeho detských čias si spomína, že spolu rodičmi tam chodieval. Dnes je alfou 

a omegou vysporiadanie pozemkov. Ak mestu pomôže obec Ťahanovce, MČ Sever 

vysporiadať pozemky, za rozumné ceny alebo zámenou pozemkov, aby mesto vedelo 

preukázať vzťah k pozemku, lebo je to jednoznačne rozvojová zóna pre rekreaciu, 

oddych a šport.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Zo strany starostov ďalšie pripomienky neodzneli, preto ukončil 

rozpravu a poďakoval sa vedeniu mesta za ich účasť na rokovaní RS. 

 Na záver v súvislosti k doprave. Pán starosta Halenár otvoril potrebu riešenia Ipeľskej 

ulice, ktorá zdanlivo nesúvisí s Myslavou, resp. s KVP, ale môže povedať, že toto je 

cieľom stratégie dopravy – generelu dopravy, ktorý sa musí spracovať pri územnom 

pláne. Aj p. starosta Nigut spomenul, že je potrebné nové premostenie zo Sídliska 

Ťahanovce z obce Ťahanovce. V prípade realizácie, problém nastane pri Univerzite 

veterinárskeho lekárstva. Čiže lievik, problémový, vznikne, ale už niekde inde. A na to 

má slúžiť dopravný generel, ktorý také situácie bude riešiť, bude nápomocný v tom.  

 Predniesol návrh na uznesenie: Rada starostov v Košiciach berie na vedomie materiály 

prerokované na 3. Mestskej rade v Košiciach.“ 

 

Hlasovanie č. 4 - za: 17, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené.  

- - - 

 

Bod č. 3 

Rôzne 

 

p. Jakubov, predseda RS: Bol požiadaný, aby v bode Rôzne boli otvorené dve témy, a to 

konkrétne vo veci zrušenia dane za psa a za ďalšie otvoriť otázku v úvodzovkách 

obchádzanie vyjadrení alebo stanovísk mestskej časti v rámci stavebných a územných 

konaní.  

 

Daň za psa 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Jeho idea, ktorou sa riadi, nie je zrušenie 

registrácie psov. Táto daň je voliteľná pre obec. K zrušeniu dane ho vedú dva motívy. 

Prvý je stále sa zvyšujúci počet seniorov, ktorí žijú osamote a pes tvorí ich spoločníka. 

Druhý motív je čistota, ktorá je spojená pôsobením psov. Rád by o tejto téme začal 

hovoriť, ale hovoriť o tom je len na základe toho, čo je tu povedané, málo. Preto by 

navrhol, aby sa prijalo uznesenie Rady starostov. Prečítal návrh na uznesenie: „Rada 

starostov navrhuje predsedovi RS zabezpečiť a predložiť Rade starostov v termíne do 

septembra 2015 podklady k problematike dane za psa. Ide o podklady: aký je počet 

registrovaných psov za posledných 10 rokov; príjem dane za psa za posledných 10 

rokov; počet pokút Mestskej polície ľuďom za psa bez registračnej známky za 

posledných 10 rokov; výdavky mesta k danej problematike a výdavky mestských častí. 

Súčasne zistiť postoje mestských častí v efektivite vyberania tejto dane vzhľadom na 

finančné možnosti seniorov a čistotu v mestských častiach.“ Dodal, že ide o to, aby sa 
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pokúsili získať nejaké podklady k tomu, aby vedeli zaujať stanovisko. Samozrejme 

v prípade, ak budú s návrhom súhlasiť. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu. Uviedol, že návrh uznesenia je právne 

irelevantný. Rada starostov je dobrovoľný orgán a predseda Rady starostov, ktorý je 

zvolený ako zástupca zo všetkých starostov a návrh uznesenia môže byť formulovaný 

tak, že on, ako predseda RS požiada mesto, t. j. správcu dane. Úlohu mu uložiť môžu, je 

ale protiprávna, preto ju nemusí splniť. 

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Vrátil sa k téme, ktorá sa otvára každý polrok. Myslí si, 

že finančné hľadisko výberu daní nie je zanedbateľná čiastka. Seniori a starí ľudia majú 

samozrejme úľavy, domy majú iné sadzby, byty tiež, atď. Aj on už niekoľkokrát tlmočil 

otázku a na najbližšie zasadnutie bude pripravený návrh prerozdelenia dane za psov 

späť na mestskú časť. Na Severe to robí 20 tis. eur ročne, ktoré mesto za MČ vyberie. 

Ešte v minulom volebnom období náznak pána primátora bol, že 50 % dane sa má vrátiť 

späť do rozpočtu MČ a to by slúžilo práve na režijné náklady, ako sú sáčky, koše, zber, 

atď. Čo sa týka investícii, podľa jeho názoru by sa to malo financovať z druhého balíka, 

t. j. z druhých 50 %, ktoré zostanú na meste a podľa toho by sa mal robiť výbeh pre 

psov. Poukázal na Aničku, ktorá je celomestského významu, že keď MČ Sever tam 

chcela zrealizovať luxusný výbeh pre psov, skončilo to práve na probléme vlastníkov 

pozemkov. A pritom išlo len o to, aby napr. roksory, ktoré by sa bez použitia betónu 

nasunuli do pôdy, resp. do trávnika, ale bolo tomu zabránené, vlastníci pozemkov to 

nedovolili. Preto si myslí, že aj vybodovanie športovísk na tejto lokalite bude bez 

vyvlastnenia nemožné. O niektoré pozemky sa vlastníci nestarajú, sú zarastené. Z ich 

úradu bolo expedovaných 82 listov, adresovaných vlastníkom pozemkov, aby sa začali 

o pozemky starať. Ani jedna spätná informácia neprišla na MČ. Rozmýšľa preto, ako 

docieliť vlastníkov, aby sa o svoje pozemky začali starať v nadväznosti na tému psov, 

výkalov, zberu a samotnej čistoty. Dodal, že osobne sa vôbec neprikláňa k zrušeniu 

dane za psa. Poznamenal, že jeho MČ, ktorá má rozľahlé plochy, ktoré sú 

celomestského charakteru a občania tam prídu so svojimi psíčkami aj z iných MČ.  

 

p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Jej MČ, ktorá je treťou najväčšou, 

daná problematika trápi. Podporila názor p. starostu Gaja a určite nesúhlasí s tým, aby 

bola daň za psa zrušená. Skôr sa prikláňa, aby sa porozmýšľalo o tom, aby sa táto daň 

vrátila na MČ. V súčasnosti v jej MČ je registrovaných 1200 psov, z toho 850 majú 

zaplatenú daň na meste. Predstavuje to sumu približne 48 tis. eur a keby sa len polovica 

sumy vrátila MČ, veľmi by to pomohlo. Uviedla, že v MČ realizovali dve veľké 

preventívne akcie v spolupráci s Mestskou políciou, oddelením výstavby a poslancov, 

aby sa dopracovali k tomu, nastaviť systém a opatrenia, ktoré z týchto kontrolných akcií 

vzišli.  

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Návrh p. Halenára považuje za populistický. 

Nepatrí tu a tak, ako starostovia už hovorili, tak zákon o miestnych daniach umožňuje 

znížiť sadzbu dane, umožňuje oslobodiť určité skupiny ľudí od dane. O tom môžu 

diskutovať ale tak, aby táto daň bola spravodlivá. Podľa jeho názoru, skôr by mali 

rozmýšľať o tom, že ktoré druhy plemien je možno v bytoch chovať. A tomu 

prispôsobiť sadzbu dane, resp. vylúčiť veľké plemená z obytných priestoroch. Z jeho 

strany je ochotný diskutovať vo veci, ako predmetnú daň - peniaze dostať na MČ, ale za 

účelom, aby sa vytvoril kontrolný systém taký, aby sa poctivým psičkárom nesmiali tí, 

ktorí za svojim psom výkaly nečistia. Dodal, že súčasný kontrolný systém je zlý, resp. 
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žiadny. Niekedy majitelia v Krásnej mali svojich psov priviazaných na reťazi, 

v súčasnosti už aj tam si psíkov vodia na verejné priestranstvá, ktoré znečisťujú. Preto je 

za myšlienku, aby Rada starostov navrhla mestu, aby mesto túto daň presunulo na 

mestské časti s tým, aby MČ nie s mestskými policajtmi situáciu riešili, pretože oni 

majú kopu iných úloh, ale skôr vytvoriť systém ľudí, ktorí budú dennodenne 

kontrolovať, monitorovať psičkárov a samozrejme aj s nejakými sankciami. Vyjadril sa, 

že on za zrušenie dane nie je.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Vyjadril sa ku právnej irelevancii, o ktorej 

hovoril p. predseda. A ak je právne irelevantné, že Rada starostov navrhuje predsedovi 

Rady starostov zabezpečiť, je to v poriadku, ale on chápe irelevanciu alebo 

nepodstatnosť inak.  

 Ku názoru starostov, že sú za zachovanie dane, je to v poriadku, ale je potrebné 

povedať, že považuje systém kontrol za nesprávny. Z ich strany majú ľudí motivovať 

k tomu, aby trus po svojom psíkovi upratali okamžite. Dodal, že čokoľvek, čo navrhnú, 

o čomkoľvek sú ochotní starostovia sa rozprávať, tak systém kontrol nebude fungovať. 

Tak, ako nefunguje dodnes.  

 To, čo navrhuje je, aby sa pozbierali údaje o tom, ako je súčasný systém nastavený, ako 

funguje a ako je efektívny aj vzhľadom na výber dane. Alebo ponechať systém, resp. 

systém zmeniť, presunúť ho na MČ a tie budú hľadať iný systém alebo spôsob, ako 

začať kontrolovať psičkárov. 

 Zopakoval ešte raz, že jeho návrh spočíva v tom a je to návrh predsedovi Rady 

starostov, aby zabezpečil podklady preto, aby mohli o tejto téme hovoriť ďalej 

v septembri. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Možno to prepočul, ale pri čítaní návrhu uznesenia prvýkrát zaznelo 

slovo „ukladá“ predsedovi RS. Vypočuje si ale zvukový záznam. Preto reagoval. 

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Faktická poznámka. Bola spomenutá výhovorka, 

alias „barlička“, ktorú psičkári používajú, keď sú upozornení, aby za svojim psom trus 

upratali. A tá „barlička“ je, že platia daň, tak nech sa o to stará mesto. Ale toto môže 

niekto použiť, resp. povedať aj pri komunálnom odpade, že nechá na strede chodníka 

vrecko so smetím s presvedčením, že to za neho urobí mesto a že nemusí to hodiť do 

kuka nádoby. Predsa oni od ľudí nechcú nič, len nech pozbierajú výkaly tak, ako to 

robia pri inom komunálnom odpade, že trus po psíkovi hodia do určených nádob.  

 

p. Šimková, starostka MČ Košice – Myslava: Opýtala sa p. Halenára, že ak by ľudia daň za 

psov neplatili, aký budú mať potom nástroj, ako ľudí donútia, aby zmenili svoje 

správanie? A ako ich potom budú kontrolovať? Nevie si to celkom predstaviť.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Ukončil rozpravu. Požiadal p. Halenára, aby prečítal návrh 

uznesenia, o ktorom má dať hlasovať. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Prečítal návrh na uznesenie: „Rada starostov 

navrhuje predsedovi RS zabezpečiť a predložiť Rade starostov v termíne do septembra 

2015 podklady k problematike dane za psa. Ide o podklady: aký je počet registrovaných 

psov za posledných 10 rokov; príjem dane za psa za posledných 10 rokov; počet pokút 

Mestskej polície ľuďom za psa bez registračnej známky za posledných 10 rokov; 

výdavky mesta k danej problematike a výdavky mestských častí. Súčasne zistiť postoje 
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mestských častí v efektivite vyberania tejto dane vzhľadom na finančné možnosti 

seniorov a čistotu v mestských častiach.“ 

 

p. Jakubov, predseda RS: Slovo „navrhuje“ je v poriadku, ale slovo „predložiť“ nie je 

v poriadku, pretože má zabezpečiť predloženie zo strany mesta. Upozornil na to, že on 

by to predkladať nedal. 

 Dal hlasovať o návrhu uznesenia. 

 

Hlasovanie č. 5 - za: 1, proti: 2, zdržali sa: 12 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie nebolo schválené.  

- - - 

 

Otázka riešenia stavebných a územných konaní vo veci obchádzania MČ 

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril tému a slovo dal p. Halenárovi, ktorý o to v úvode 

rokovania požiadal. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Stiahol svoj návrh.  

 

p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Uviedol, že momentálne je v legislatívnom postupe 

nový stavebný zákon a tam sa tieto veci riešia.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa starostov, či do bodu Rôzne je téma, ktorej sa chcú 

venovať.  

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Zaujímal sa vo veci zrušeného Všeobecne 

záväzného nariadenia mesta Košice o čistote, pretože prebehla u neho kontrola 

z prokuratúry. Pri konzultácii s prokurátorom vysvitlo, že mesto nemá zosúladené 

s mestskými časťami VZN o čistote. Bolo by dobré to dať do poriadku. Iba to 

pripomína, aby sa vo veci riešilo.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Berie to ako pripomienku a uviedol, že to s mestom prekomunikuje. 

 Žiadne ďalšie pripomienky zo strany starostov neodzneli, preto bod ukončil. 

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Jakubov ukončil 5. rokovanie Rady starostov 

v Košiciach a poďakoval sa prítomným starostom za ich účasť a aktivitu. Požiadal tých 

starostov, ktorí nie sú poslancami mestského zastupiteľstva, aby sa zúčastňovali týchto 

rokovaní, ak predmetom rokovania sú materiály, ktoré sa dotýkajú ich mestskej časti.  

Dohodli sa, že najbližší termín rokovania Rady starostov v Košiciach bude pred 

septembrovým rokovaním mestského zastupiteľstva a o presnom termíne budú informovaní 

prostredníctvom emailu.  

 

 

 

 

 

 

 

     

   Ing. Ján Jakubov 

 predseda Rady starostov 
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